



**Customs Notice No. (02/2022)**

**Endorsing the Common Customs Regulation (Law) of the GCC States and Rules of Implementation**

Pursuant to the Federal Decree No. (15) of 2022 dated 31 January 2022 endorsing the Common Customs Regulation (Law) of the GCC States and its Rules of Implementation, and based on the Federal Authority for Identity, Citizenship, Customs and Ports Security's letter with Ref. No. FCA/LA/2022/224 dated 18 February 2022;

**The following has been decided:**

**Article (1)**

The Common Customs Regulation (Law) of the GCC States and Rules of Implementation thereof as endorsed by the Federal Decree No. (15) of 2022 shall come into force as of 16/02/2022 (Enclosed herewith is a copy of the Law).

**Article (2)**

The Federal Decree No. (85) of 2007 on the Common Customs (Regulation) Law for the GCC States shall be repealed, and so shall be any legislation or provision to the extent that it contradicts the provisions of the Federal Decree No. (15) of 2022.

**Article (3)**

This Notice goes into effect from the date of its issue and all concerned departments are to take the necessary action to implement it in their respective scope of competence.

**Ahmed Mahboob Musabih**  
Director General

**Issued on: 22/02/2022**

**إعلان جمركي رقم (2022/02)**

**في شأن التصديق على نظام (قانون) الجمارك الموحد لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولائحته التنفيذية**

بناءً على مرسوم اتحادي رقم (15) لسنة 2022 بتاريخ 31 يناير 2022 بالتصديق على نظام (قانون) الجمارك الموحد لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولائحته التنفيذية، وعلى كتاب الهيئة الاتحادية للهوية والجنسية والجمارك وأمن المنافذ رقم هـ أ ج / ش ق / 224/2022 بتاريخ 18 فبراير 2022،

**فقد تقرر ما يلي :**

**المادة (1)**

يطبق نظام (قانون) الجمارك الموحد لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولائحته التنفيذية المصادق عليه بموجب المرسوم الاتحادي رقم (15) لسنة 2022، اعتباراً من تاريخ 16/02/2022، (مرفق نسخة عن القانون).

**المادة (2)**

يلغى المرسوم الاتحادي رقم (85) لسنة 2007 في شأن نظام (قانون) الجمارك الموحد لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية، كما يلغى أي تشريع أو حكم بالقدر الذي يتعارض فيه مع احكام المرسوم الاتحادي رقم (15) لسنة 2022.

**المادة (3)**

يعمل بهذا الإعلان اعتباراً من تاريخ صدوره وعلى كافة الإدارات المعنية اتخاذ الإجراءات اللازمة لتنفيذه كل فيما يخصه.

**أحمد محبوب مصبح**  
المدير العام



**صدر بتاريخ: 22/02/2022**